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REVISTA PRESEI 
 

 Summitul de la Sibiu | Decizii cruciale: Se propune schimbarea Tratatului de la Lisabona/ Tusk, Juncker, Tajani 
sau Merkel, printre liderii europeni prezenţi 
Şefii statelor şi guvernelor UE şi liderii PPE, precum şi Donald Tusk, Jean-Claude Juncker, Antonio Tajani şi Angela 
Merkel, participă joi la Summitul informal al şefilor de stat sau de guvern din Uniunea Europeană, eveniment la 
care sunt aşteptate decizii importante pentru viitorul UE. 
Liderii PPE se vor reuni joi, de la ora 10:00, la Summitul Partidului Popular European, la Muzeul Civilizaţiei 
Populare Tradiţionale ASTRA Sibiu, urmând ca ulterior preşedintele Klaus Iohannis să aibă declaraţii de presă 
comune cu preşedintele PPE, Joseph Daul, liderul Grupului PPE din Parlamentul European, Manfred Weber, 
precum şi cu preşedintele Partidului Naţional Liberal, Ludovic Orban. 
Începând cu ora 11.45 şefii statelor şi guvernelor UE, printre care cancelarul Germaniei, Angela Merkel, 
preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, precum şi premierul Ungariei, Viktor Orban, vor sosi la Primăria Sibiu, 
unde se desfăşoară Summitul informal al şefilor de stat sau de guvern din Uniunea Europeană. 
Reuniunea Consiliului European cu Preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, va începe la 12:30, în 
Sala Atrium, Primăria Sibiu 
Liderii europeni vor face o fotografie de familie la ora 13:15 în Piaţa Mare, iar de la 13:30 vor participa la un dejun 
de lucru la Muzeul Brukenthal din Sibiu, urmând ca la 15.30 să înceapă a doua sesiune de lucru a summitului 
informal al Consiliului European. 
Preşedintele Klaus Iohannis are programată, începând cu ora 18.00, o conferinţă de presă comună cu Preşedintele 
Consiliului European, Donald Tusk, şi cu Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. De asemenea, în 
agenda lui Iohannis figurează o îÎntâlnire cu reprezentanţii Forumului Democrat al Germanilor din România, cu 
participarea Cancelarului Republicii Federale Germania, Angela Merkel. 
Cancelarul Austriei, Sebastian Kurz, a anunţat că va propune la summitul Consiliului European de la Sibiu, 
reformarea Uniunii Europene prin modificarea Tratatului Lisabona, liderul de la Viena pledând pentru 
introducerea unor reglementări europene mai stricte, inclusiv pentru protejarea statului de drept. 
Sebastian Kurz a exprimat preocupare în legătură cu nerespectarea regulilor privind deficitul bugetar în zona 
euro. "Atunci când Comisia Europeană reacţionează ridicând din umeri, mai mult sau mai puţin, în legătură cu 
gradul de îndatorare al Franţei sau Italiei, Europa are o problemă. Aceste lucruri trebuie să se schimbe", afirmă 
Sebastian Kurz într-un interviu acordat publicaţiei Handelsblatt. 
Liderul de la Viena a pledat şi pentru măsuri suplimentare pentru protejarea climei. "Lupta împotriva încălzirii 
climatice poate fi câştigată doar împreună. În acest sens, sunt necesare măsuri stricte la nivel mondial şi 
european", a adăugat Sebastian Kurz. 
"În Europa, avem nevoie de ordine şi de o înţelegere sănătoasă între oameni. Regulile pe care noi înşine le-am 
creat în Europa trebuie respectate. Oricând s-au încălcat regulile în trecut a fost haos. Exact în acest fel este 
afectată moneda euro de datoriile prea mari ale unor ţări. Dubiile referitoare la normele statului de drept şi 
democraţiei afectează fundamentul european", a subliniat Sebastian Kurz, cerând şi respectarea Reglementărilor 
Dublin în materie de imigraţie. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat anterior că îşi doreşte ca după Summit-ul din 9 mai liderii europeni să aibă 
„o declaraţie foarte optimistă în prag de alegeri europene”, care speră să se numească ”Declaraţia de la Sibiu”. 
Principalul subiect al discuţiilor al reuniunii informale a Consiliului European de la Sibiu va fi viitorul Uniunii 
Europene, cu accent pe Agenda Strategică a Uniunii pentru perioada 2019-2024. Cu această ocazie, liderii 
europeni vor avea un schimb de opinii cu privire la provocările actuale cu care se confruntă Uniunea şi la 
priorităţile acţiunii la nivel european pentru următorii ani. 
Totodată, liderii UE 27 urmează să adopte o Declaraţie cu privire la viitorul Uniunii Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
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 9 mai: Ziua Europei 2019, marcată în România prin evenimente în căutarea semnificaţiilor originare 
Ziua Europei 2019 este marcată, joi, 9 mai, prin evenimente care se vor desfăşura în multe colţuri ale ţării, 
organizatorii pornind în căutarea semnificaţiilor originare. 
România celebrează pe 9 mai Ziua Europei, dedicată unităţii europene. În fiecare an, în această zi, se sărbătoreşte 
pacea şi unitatea în Europa. Data marchează ziua istorică în care a fost pronunţată declaraţia Schuman. În cadrul 
unui discurs ţinut la Paris, în 1950, ministrul francez al Afacerilor Externe de atunci, Robert Schuman, propunea 
stabilirea unei noi forme de cooperare politică în Europa, care să înlăture pentru totdeauna posibilitatea izbucnirii 
unui nou război între naţiunile Europei, scrie europa.eu. 
În 1985, liderii Comunităţii Europene, întruniţi la summitul de la Milano, au decis ca la data de 9 mai să fie 
sărbătorită Ziua Europei. Instituţiile UE îşi deschid porţile pentru public în zilele de 9 mai (la Luxemburg) şi 19 mai 
(la Strasbourg), în timp ce la Bruxelles, instituţiile au fost deschise publicului pe 4 mai. 
La Bruxelles şi Strasbourg, tema pe care sărbătoarea o are anul acesta este configurarea viitorului Europei. 
Pentru a sărbători Ziua Europei în data de 9 mai, instituţiile UE din Bruxelles, Luxemburg şi Strasbourg îşi vor 
deschide din nou porţile pentru public. Birourile locale ale UE din Europa şi din întreaga lume vor organiza diverse 
activităţi şi evenimente pentru toate vârstele. În fiecare an, mii de oameni participă la vizite, dezbateri, concerte şi 
alte evenimente organizate cu ocazia Zilei Europei pentru a face mai bine cunoscută Uniunea în rândul cetăţenilor 
săi. 
Opera Naţională din Bucureşti va sărbători în data de 9 mai pacea şi unitatea, fundamente ce stau la baza Uniunii 
Europene. În contextul preluării conducerii forului european, Concertul încununează eforturile ţării noastre în 
demersul iniţiat. La pupitrul dirijoral se va afla maestrul Iurie Florea, iar conceptul regizoral poartă semnătura lui 
Alex Nagy. Pe scenă vor evolua soliştii Oana Andra, Simonida Luţescu, Stanca Maria Manoleanu, Bianca Mărgean, 
Simona Neagu, Crina Zancu, Lucian Corchiş, Paul Lungu, Daniel Pop, Filip Panait, cu participarea Orchestrei şi a 
Corului Operei Naţionale Bucureşti. În programul serii se regăsesc arii celebre din opere precum "Aida" de 
Giuseppe Verdi, "Faust" de Charles Gounod, "La Traviata" de Giuseppe Verdi, "Carmen" de Georges Bizet, 
"Turandot" de Giacomo Puccini, "Don Carlo" de Giuseppe Verdi, "La bohème" de Giacomo Puccini, "Romeo şi 
Julieta" de Charles Gounod etc. 
Joi, EUROPAfest - jazz | blues | pop | clasic îşi deschide larg porţile şi invită lumea bună să i se alăture într-un 
maraton de evenimente. Ziua Europei va fi celebrată începând cu ora 19.00, la Teatrul Odeon - Sala Majestic 
printr-un concert tematic, "Spring on Jazz Notes". Opening Gala Concert prezintă artişti cu proiecte inovatoare şi 
sofisticate, caracterizate prin originalitate şi expresivitate artistică: Gabriele Agosta, din Italia şi Dan Papirany Trio, 
reprezentând Australia, Israel şi Noua Zeelandă. 
Şi Filarmonica de Stat Sibiu propune publicului o călătorie muzicală alături de doi dintre cei mai mari compozitori 
ai tuturor timpurilor: W. A. Mozart şi G. F. Händel. Concertul "Muzica Europei" este organizat pentru a marca Ziua 
Europei şi, totodată, data la care se desfăşoară la Sibiu Summitul UE. Concertul va avea loc joi, cu începere de la 
ora 19.00, la Sala Thalia. 
Cu prilejul sărbătoririi Zilei Independenţei de Stat a României, Zilei Europei şi Zilei Victoriei Coaliţiei Naţiunilor 
Unite în cel de-al Doilea Război Mondial, Instituţia Prefectului - Judeţul Cluj, Primăria municipiului Cluj-Napoca, cu 
sprijinul Diviziei 4 Infanterie "Gemina" şi în colaborare cu reprezentanţi ai structurilor din Sistemul Naţional de 
Apărare, Ordine Publică şi Securitate Naţională, organizează o ceremonie publică începând cu ora 11.00, în Piaţa 
Unirii din Cluj-Napoca (în faţa Ansamblului monumental Matia Corvin). 
Consiliul Judeţean Vrancea anunţă că evenimentul "9 mai 2019 - Ziua Europei" include, la Focşani, o serie de 
activităţi printre care se numără Eurocross-ul Vrancei, Târgul ofertelor şcolare şi Treasure hunt - Europa la noi 
acasă. 
Istoric 
La data de 9 mai 1950 s-a făcut primul pas în direcţia creării Uniunii Europene de astăzi. La Paris, în acea zi, 
ministrul francez al Afacerilor Externe, Robert Schuman, a citit în faţa presei internaţionale o declaraţie prin care 
chema Franţa, Germania şi alte patru state europene să-şi pună în comun producţiile de cărbune şi oţel, aşezând 
astfel piatra de temelie a unei federaţii europene. 
Ministrul francez a propus atunci crearea unei instituţii europene supranaţionale, însărcinată cu gestionarea 
industriei cărbunelui şi oţelului, sector care constituia, la vremea respectivă, baza întregii puteri militare. Ţările la 
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adresa cărora a fost lansat apelul aproape se distruseseră reciproc într-un conflict care a lăsat în urma sa pagube 
materiale imense şi un sentiment de dezolare. 
Povestea unei serviete care a schimbat Europa şi a făcut imposibil războiul 
Pe 8 mai 1950, în gara din localitatea franceză Metz, se urca în tren Robert Schuman, ministrul de externe al 
Franţei la acel moment. Doar câteva ore îl despărţeau de una dintre cele mai grele misiuni pe care le-a avut 
vreodată un om de stat european. În mai puţin de 50 de ani muriseră peste 100 de milioane de oameni. La cinci 
ani după terminarea războiului, Europa trecuse prin câteva momente care puteau reaprinde oricând conflagraţia. 
Un nou război era văzut destul de probabil de majoritatea cetăţeniilor de pe acest continent. 
Fundamentele Uniunii Europene, ce se aflau în servieta lui Schuman, au apărut într-un moment în care omenirea 
s-a speriat de ea însăşi. Schuman, care călătoarea către Paris, avea la el planul care urma să aducă pacea în 
Europa. Era la a opta ciorna. Nu Schuman era autorul lui, ci Jean Monnet, omul care reuşise să găsească o formulă 
prin care făcea războiul între europeni imposibil. Dar pentru asta avea nevoie de un politician care să poată vorbi 
cu toate părţile interesate şi să îi convingă pe toţi că planul putea să aibă succes. 
Aici intervenea ministrul de Externe francez. Acesta era rolul lui Schuman. Practic, Jean Monnet, tehnocratul 
genial, avea nevoie de Robert Schuman, politicianul genial. Prima oară trebuia să convingă întreg Guvernul 
francez, pentru a putea vorbi în numele lui. După aceea, Germania de Vest trebuia să fie de acord. De asemenea, 
trebuia văzut dacă europenii mai credeau că pacea mai este un concept plauzibil sau o utopie, dacă urmau să 
susţină proiectul sau nu. 
Imediat cum ajunge la Paris, pe 9 mai, Schuman are o întâlnire cu membrii Guvernului francez, ocazie prin care le 
prezinta propunerea si le cere sprijinul politic. Planul era cel puţin curajos. Robert Schuman se bate pentru fiecare 
idee şi, deşi au fost momente, pe parcursul şedinţei, în care se părea că totul se va nărui, premierul de atunci, 
George Bidault, îi garantează lui Schuman întregul sprijin al cabinetului pe care îl conducea. Practic, Franţa 
susţinea planul unei Europe unite. 
Acum urma testul publicului. Imediat după ce obţine acordul Guvernului francez, Schuman convoacă o conferinţa 
de presă la Quai d’Orsay, sediul Ministerului de Externe de la Paris. 
Nimeni nu se aştepta la ceva deosebit. Credeau că va fi un anunţ banal. De altfel, atâtea declaraţii rămân uitate. 
Fie pentru ca reprezintă doar o serie de platitudini, fie pentru că impactul lor asupra istoriei este egal cu zero. 
Robert Schuman nu ştia exact dacă declaraţia lui va însemna ceva în istoria Europei. Cu siguranţă, spera. Dar până 
la urmă, planul lui pentru pacea europeană abia trecuse de Guvernul francez şi mai erau atâtea obstacole în faţă. 
Din nou, multe puteau merge prost. 
“Pacea mondială nu poate fi asigurată fără a face eforturi creatoare proporţionale cu pericolele care o 
ameninţă.Contribuţia pe care o poate aduce civilizaţiei o Europă organizată şi activă este indispensabilă pentru 
menţinerea unor relaţii paşnice“. 
Asa incepe una dintre cele mai importante declaraţii ale secolului trecut. Schuman avea să prezinte ideea lui Jean 
Monnet de a face războiul imposibil. 
“Guvernul francez propune ca producţia franco-germană de cărbune şi oţel să fie plasată sub o Înaltă Autoritate 
comună, în cadrul unei organizaţii deschise şi altor state europene. Punerea în comun a producţiilor de cărbune şi 
oţel va asigura imediat stabilirea unor baze comune de dezvoltare economică, un prim pas către realizarea unei 
federaţii europene şi va schimba destinele acelor regiuni care s-au dedicat în trecut fabricării muniţiei de război, 
dar care au fost, în acelaşi timp, cele mai constante victime ale conflictelor." 
Era pentru prima oară când se întampla aşa ceva. Jean Monnet, autorul planului Uniunii Europene, a gândit în aşa 
fel încât să facă războiul imposibil din punct de vedere material, punând sub autoritatea unui for supranaţional 
producţia de cărbune şi oţel a Europei. “Solidaritatea de producţie astfel stabilită va demonstra că orice război 
între Franţa şi Germania devine nu numai inimaginabil, ci şi imposibil din punct de vedere material." 
Practic, Schuman invita Germania şi alte state europene să se alature unei noi ordini continentale. Dupa 
declaraţia sa, Konrad Adenauer, cancelarul Germaniei de Vest, anunţa că este de acord cu propunerea lui 
Schuman. Italia, Belgia, Luxembourg şi Olanda se alătura. 
Avea sa se întâmple. Europa se unea. În sfârşit. 
Reprezentanţii tuturor statelor se întâlnesc şi decid ca pe 18 aprilie 1951 să semneze Tratatul de la Paris ce duce 
la apariţia Comunităţii Europene a Cărbunelui şi Oţelulului, un fel de bunica a Uniunii Europene de astăzi. Statele 
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Unite ale Americii sprijină cu toate forţele proiectul european. Planul Marshall si NATO sunt doar două dintre 
ajutoarele vitale pe care le-a oferit poporul american poporului european. 
Creşterea economică explodeaza în rândul statelor ce au urmat calea propusă de Schuman, Monnet şi restul 
părinţilor fondatori ai Europei. 
După Tratatul de la Maastricht din 1992, Uniunea Europeana ia naştere. Schengen, moneda euro, cetăţenia 
europeană, toate aceste concepte sunt o garanţie a tratatului de atunci. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România sărbătoreşte 142 de ani de la Proclamarea Independenţei/ 9 mai 1877, ziua în care Mihail 
Kogălniceanu a susţinut un discurs istoric 
România sărbătoreşte 142 de ani de la Proclamarea Independenţei pe 9 mai data la care Parlamentul a adoptat 
declaraţia prin care ţara renunţa la suzeranitatea otomană. Principele Carol a promulgat declaraţia pe 10 mai. 
La Cimitirul Eroilor din Alba Iulia va avea loc joi, de la ora 12.00, un ceremonial religios şi militar pentru celebrarea 
Zilei Independenţei de Stat a României, Victoriei Coaliţiei Naţiunilor Unite în cel de-al Doilea Război Mondial şi 
Zilei Europei. 
Teritoriul românesc se găsea în punctul de întâlnire între interesele Rusiei şi cele ale Turciei. Rusia, încercând să îşi 
extindă influenţa în Peninsula Balcanică a declarat război Imperiului Otoman. România încă mai era supusă Înaltei 
Porţi. Pe 4 aprilie 1877, România semnase o convenţie militară cu Rusia permiţând trupelor să îi traverseze 
teritoriul pentru a ataca trupele otomane dincolo de Dunăre. Trupele Otomane au bombardat malul românesc al 
Dunării. Artileria română de la Calafat a atacat, la rândul său Vidinul controlat de Turcia otomană. 
Pe 9 mai, Mihail Kogălniceanu, ministrul român de externe în acel moment, a susţinut discursul care a rămas în 
istorie: ”Suntem în stare de război cu turcii; legăturile noastre cu Înalta Poartă sunt rupte şi când va fi ca pacea să 
se facă nu crez că un singur român va mai consimţi ca România să reintre în poziţiunea ei de mai nainte, rău 
definită, hibridă şi jignitoare atât intereselor României, cât şi intereselor Turciei”. 
Ministrul explica sensul şi responsabilitatea ce se doreau asociate gestului românesc: ”trebuie să dovedim că 
reclamăm independenţa pentru că şi noi ca naţiune avem dreptul să trăim cu viaţa noastră. Când toată Europa 
predică sentimentele de justiţie, este cu drept ca aceste sentimente să se răspândească şi asupra noastră şi să ne 
lase să trăim cu viaţa noastră proprie, răspunzând numai pentru greşelile noastre şi primind chiar pedepse pentru 
greşelile noastre, iar nu pentru ale altora”. 
”Vocea ţării şi datoria acelora care sunt pe aceste bănci vor face şi mai mult, şi ceea ce vor face ei va face 
Dumnezeu, va face puterea care niciodată nu ne-a lipsit. Atâta numai, că trebuie să ţinem seamă totdeauna că noi 
suntem stat mic, dară european, şi nu ne este permis să facem nimic în contra marilor interese europene şi mai cu 
osebire în contra sentimentelor de dreptate şi în contra bunei-voinţe ce Europa ne-a arătat de 20 de ani, şi care 
crez că nu ne va lipsi şi de acum înainte. Încă o dată vă declar, domnilor, în numele guvernului, că noi ne privim ca 
în război cu Poarta, că legăturile noastre cu Poarta sunt rupte, că guvernul va face tot ce va fi cu putinţă ca starea 
noastră de stat independent şi de sine stătător să fie recunoscută de Europa la viitoarea pace, pe care şi guvern şi 
dumneavoastră şi ţara întreagă o doreşte să o vază cu o oră mai înainte”, a spus Kogălniceanu. 
La o zi după ce Parlamentul a proclamat independenţa, la 10 mai, actul a fost promulgat de către domnitorul 
Carol I şi publicat în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 OUG pe referendum, actualizată de AEP. Autoritatea a scos un articolul contestat înainte de a o adopta 
Guvernul Dăncilă 
AEP a publicat pe site OUG pe referendum actualizată, din care a dispărut articolul referitor la obligaţia 
autorităţilor publice de a nu se pronunţa în campania pentru referendum sau pentru alegerile electorale. Viorica 
Dăncilă a anunţat că ordonanţa va fi adoptată miercuri de Guvern.ercuri 
OUG pe referendum, actualizată. AEP a eliminat articolele controversate 
Autoritatea Electorală Permanentă a postat, miercuri, pe site-ul oficial, o nouă variantă a Ordonanţei de 
urgenţă care vizează modificarea legislaţiei electorale la alegerile europarlamentare şi referendumul din 26 
mai. 
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Astfel, a fost eliminat articolul 30 din varianta iniţială, publicată spre sfârşitul lunii aprilie, care obliga autorităţile 
publice de a nu se pronunţa în campania pentru referendum sau pentru alegerile electorale în favoarea sau 
defavoarea subiectului. 
Articolul 30 din varianta iniţială a proiectului de OUG prevedea că: 
„(1) Campania pentru referendum începe la data aducerii la cunoştinţă publică a datei referendumului. (2) În 
campania pentru referendum, partidele politice, organizaţiile cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale şi 
cetăţenii au dreptul să îşi exprime opiniile în mod liber şi fără nici o discriminare, în condiţiile legii, prin mitinguri, 
adunări, mijloace electronice, utilizarea televiziunii, radioului, presei şi a celorlalte mijloace de informare în masă. 
(3) În campania pentru referendumul naţional, partidele politice şi organizaţiile cetăţenilor aparţinând 
minorităţilor naţionale beneficiază de acces gratuit la serviciile publice de radiodifuziune şi de televiziune, inclusiv 
la studiourile teritoriale ale acestora, în condiţiile prezentei legi. (4) În termen de 5 zile de la data aducerii la 
cunoştinţă publică a datei referendumului naţional, Societatea Română de Radiodifuziune şi Societatea Română 
de Televiziune stabilesc, în baza solicitărilor făcute în scris de partidele politice, orarul pentru campania pentru 
referendum şi repartizarea timpilor de antenă pentru accesul partidelor politice şi al organizaţiilor cetăţenilor 
aparţinând minorităţilor naţionale la serviciile publice de radio şi televiziune, având în vedere următoarea 
pondere din timpii de antenă alocaţi: a) 4/5 din timpii de antenă se repartizează în mod proporţional partidelor 
politice parlamentare şi organizaţiilor cetăţenilor minorităţilor naţionale cu grup parlamentar propriu în ambele 
camere ale Parlamentului; 
b) 1/5 din timpii de antenă se repartizează în mod proporţional partidelor politice şi organizaţiilor cetăţenilor 
aparţinând minorităţilor naţionale care nu sunt reprezentate în Parlament, dar au obţinut la una din ultimele două 
alegeri generale cel puţin 50.000 de voturi. 
(5) Mijloacele folosite în campania pentru referendum nu pot contraveni legii. 
(6) Autorităţile publice au obligaţia de fi neutre şi imparţiale în raport cu obiectul referendumului, fiindu-le 
interzis în campania pentru referendum să se pronunţe în favoarea sau defavoarea problemei supuse 
referendumului”. 
Noua variantă elimină şi forma iniţială din proiectul de ordonanţă de urgenţă a articolului 49, care viza 
amenzile contravenţionale. 
Articolul 49 din forma iniţială a ordonanţei arăta astfel: „Art. 491. – (1) Încălcarea art. 151 alin. (3) şi art. 30 alin. 
(1), (5) şi (6), constituie contravenţii care se sancţionează, în cazul referendumului naţional, cu amendă de la 
10.000 la 50.000 de lei, iar în cazul referendumului local, cu amendă de la 5.000 la 10.000 de lei. (2) Informarea 
alegătorului cu privire la opţiunea de a-şi exercita dreptul de vot numai pentru un singur scrutin, în situaţia 
prevăzută la art. 151 alin. (1), de către alte persoane decât preşedintele biroului electoral al secţiei de votare sau 
locţiitorul acestuia, după caz, constituie contravenţie care se sancţionează cu amendă de la 500 la 1.000 de lei. 
(3) Constatarea şi sancţionarea contravenţiilor prevăzute la alin. (1) se fac de către organismul electoral ierarhic 
superior. (4) Constatarea şi sancţionarea contravenţiei prevăzute la alin. (2) se fac de către preşedintele biroului 
electoral al secţiei de votare”. 
AEP a păstrat, însă, forma alineatelor (2) şi (3) ale articolului 5 din OUG care prevăd următoarele: "(2) 
Referendumul este valabil dacă la acesta participă cel puţin 30% din numărul persoanelor înscrise în Registrul 
electoral la data votării. (3) Rezultatul referendumului este validat dacă opţiunile valabil exprimate reprezintă cel 
puţin 25% din cei înscrişi în Registrul electoral la data votării". 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat că Guvernul va adopta, miercuri, o ordonanţă de urgenţă care vizează 
legislaţia electorală, în contextul în care AEP a solicitat unele modificări pentru referendumul din 26 mai şi pentru 
europarlamentare, deşi acest punct nu figurează pe ordinea de zi . 
Referendumul pe justiţie va avea loc pe 26 mai, odată cu alegerile europarlamentare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #europarlamentare2019 Componenţa BEC şi principalele decizii 
Componenţa BEC 
La 1 martie 2019, Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a desemnat, prin tragere la sorţi, cei cinci judecători din cadrul 
acestei instanţe care urmau să facă parte din Biroul Electoral Central în vederea alegerilor pentru membrii din 
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România în Parlamentul European, programate la 26 mai 2019. 
În urma tragerii la sorţi efectuate în şedinţă publică de preşedintele ÎCCJ, Cristina Tarcea, au fost aleşi membri ai 
BEC: Georgeta Carmen Negrilă - preşedinte, Mirela Vişan - locţiitor preşedinte, Geanina Cristina Arghir, Alina 
Macavei şi Anca Mădălina Alexandrescu. La tragerea la sorţi au fost folosite bile cu numele a 91 de judecători de 
la instanţa supremă. 
La 3 martie, formula BEC a fost completată cu preşedintele Autorităţii Electorale Permanente (AEP), Constantin-
Florin Mituleţu-Buică, şi vicepreşedinţii instituţiei, Zsombor Vajda şi Marian Muhuleţ, acesta din urmă fiind şi 
purtător de cuvânt al BEC. 
În plus, au fost desemnaţi reprezentanţii partidelor politice şi ai organizaţiilor cetăţenilor aparţinând minorităţilor 
naţionale care aveau, la această dată, membri în Parlamentul European, astfel: Cristian Ene (PNL), Daniela Călin 
(ALDE), Răzvan-Alexandrescu Pavelescu (PSD), Viorica Stoica (Partidul PRODEMO), Dora-Emese Szilagyi (UDMR), 
Valentin-Olivian Trofin (Partidul Pro România), Tiberiu-Ionuţ Petrescu (PLUS), Mihai Traian Mustăciosu (PPU). 
BEC a fost completat, la 19 aprilie, cu reprezentanţii partidelor care nu au membri în Parlamentul European şi care 
participă la alegerile din 26 mai. Astfel, în urma tragerii la sorţi, din BEC mai fac parte şi reprezentantul Partidului 
Socialist Român - Gabriela Tudor şi cel al Blocului Unităţii Naţionale (BUN) - Tatiana Alina Frăsineanu. 
Candidaturile admise şi cele respinse de BEC 
La 16 aprilie, candidaturile formaţiunilor politice pentru alegerile europarlamentare din acest an, admise de Biroul 
Electoral Central, au rămas definitive. BEC a admis candidaturile pentru 13 formaţiuni politice şi pentru trei 
candidaţi independenţi. 
Conform deciziilor publicate pe site-ul BEC, au fost admise candidaturile propuse de PSD, PNL, Alianţa Electorală 
2020 USR-PLUS, ALDE, UNPR, Pro România, UDMR, PMP, Partidul România Unită, Partidul Socialist Român, Blocul 
Unităţii Naţionale (BUN), Partidul Social Democrat Independent. 
La PRODEMO, Biroul Electoral Central a admis în parte candidaturile, respingând candidatura Alexandrei Gafiţa pe 
motiv că nu are vârsta de 23 de ani împliniţi până în ziua alegerilor. 
BEC a mai admis candidaturile independente ale Gregorianei Tudoran, a lui George Simion şi Peter Costea. 
Totodată, BEC a respins candidaturile propuse de Partidul Naţiunea Română, Partidul Oamenilor Liberi, Partidul 
Democraţiei şi Solidarităţii DEMOS, Partidul Forţa Pensionarilor, Partidul Comunitar din România, PRM, Partidul 
Neamul Românesc, Partidul România Noastră, Partidul Noua Românie şi Dreapta Liberală. Candidaturile 
independenţilor Octavian Tiron, Ana Dobre, Gabriela Nuţ, Ilie Rotaru, Sevastiţa Dumitrache, Luminiţa Velciu au 
fost, de asemenea, respinse de BEC. 
Ordinea formaţiunilor politice pe buletinele de vot 
La 17 aprilie, BEC a stabilit, prin tragere la sorţi, ordinea partidelor pe buletinul de vot la alegerile 
europarlamentare din 26 mai, pe primele 3 locuri aflându-se PSD, Alianţa 2020 USR PLUS şi Partidul Pro România. 
Următoarele poziţii sunt ocupate de UDMR, PNL, ALDE, Partidul PRODEMO, PMP, Partidul Socialist Român, 
Partidul Social Democrat Independent, Partidul România Unită, UNPR, Blocul Unităţii Naţionale - BUN. 
Pe ultimele poziţii pe buletinul de vot se află candidaţii independenţi - Gregoriana-Carmen Tudoran, George 
Nicolae Simion şi Peter Costea. 
Alte decizii ale BEC 
La 12 aprilie, BEC a decis ca Poliţia locală să asigure în campanie integritatea panourilor şi a afişelor electorale 
amplasate legal în locurile special amenajate. Conform deciziei privind măsuri de ordine publică la alegerile 
europarlamentare din 26 mai, în unităţile administrativ-teritoriale unde poliţia locală nu a fost constituită 
integritatea panourilor şi a afişelor electorale amplasate legal este asigurată de organele de ordine publică din 
MAI. 
Potrivit BEC, după încheierea campaniei electorale, este obligatorie "numai îndepărtarea materialelor electorale 
de orice tip din şi de pe clădirea sediului secţiei de votare". "Îndepărtarea materialelor de propagandă electorală 
de orice tip din şi de pe clădirea sediului secţiei de votare se dispune de preşedintele biroului electoral al secţiei 
de votare şi se realizează prin persoanele desemnate de primar în acest scop". 
Conform deciziei, dosarele conţinând procesele verbale privind rezultatele alegerilor se transportă numai sub 
paza personalului structurilor MAI. 
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În aceeaşi zi, BEC a decis ca cererile alegătorilor netransportabili din motive de boală sau invaliditate prin care se 
solicită deplasarea urnei speciale se depun cel mai târziu în preziua alegerilor. 
Conform BEC, cererea de votare prin intermediul urnei speciale, formulată de alegător, trebuie datată şi semnată 
olograf şi va cuprinde numele, prenumele, data naşterii, codul numeric personal, domiciliul, seria şi numărul 
actului de identitate valabil, precum şi adresa la care se află. 
Birourile electorale ale secţiilor de votare vor asigura, între 18.00 şi 20.00 ale zilei de 25 mai, prezenţa la sediul 
secţiei de votare, pentru a putea primi cererile de deplasare a urnei speciale. 
O altă decizie a BEC a vizat procedura de acreditare a observatorilor interni şi a reprezentanţilor interni ai mass-
media la alegerile din 26 mai. Astfel, acreditarea acestora se face de către birourile electorale judeţene, birourile 
electorale ale sectoarelor municipiului Bucureşti şi biroul electoral pentru secţiile de votare din străinătate, la 
cererea scrisă a conducerii organizaţiilor neguvernamentale din România, respectiv a conducerii instituţiilor mass-
media din România, făcută până cel târziu cu 5 zile înaintea zilei de referinţă, 
conform http://europarlamentare2019.bec.ro.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dancila cere amnistie pentru cei care primesc de la Fisc decizii de impunere pentru contributiile sociale 
Premierul Viorica Dancila i-a cerut, miercuri, ministrului de Finante Eugen Teodorovici sa elaboreze un act 
normativ prin care persoanele care in perioada 2014-2017 au obtinut venituri sub nivelul a 12 salarii minime brute 
sa fie scutite de plata contributiilor sociale. 
Declaratia sa vine in contextul in care mai multe persoane au primit de la ANAF decizii de impunere pentru 
perioada precizata. 
"Stiu ca multi cetateni au primit de la ANAF decizii de impunere pentru perioada 2014-2017 privind plata 
contributiilor sociale. Avand in vedere ca de la 1 ianuarie 2018 persoanele fizice care obtin venituri anuale sub 
nivelul a 12 salarii minime brute pe economie nu datoreaza contributii de asigurari sociale de sanatate decat 
optional, solicit Ministerului Finantelor Publice sa vina de urgenta cu o solutie care sa extinda aceasta facilitate si 
pentru perioada 2014-2017", a spus premierul, miercuri, la inceputul sedintei de guvern. 
Viorica Dancila a tinut sa precizeze ca este preocupata de protejarea veniturilor populatiei si a subliniat ca nu e 
normal ca oamenii sa fie impovarati cu obligatii fiscale injuste. 
"Ca prim-ministru sunt preocupata de protejarea veniturilor populatiei si eliminarea unor nedreptati. 
Nu este normal ca oamenii sa fie impovarati cu obligatii fiscale injuste in raport cu nivelul veniturilor incasate, iar 
cetatenii care au primit decizii de impunere trebuie sa stie ca vor beneficia si ei de aceste criterii", a completat 
premierul. 
In luna aprilie, Profit.ro scria ca Ministerul Finantelor va initia in scurt timp un proiect de ordonanta de urgenta 
care sa anuleze sumele datorate la CASS de catre persoane care in ultimii ani au obtinut venituri mici, cum sunt de 
exemplu cele din dobanzi la depozite bancare, si au ajuns sa datoreze, din acest motiv, contributie la sanatate la 
nivelul unui salariu minim. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Miniștrii au profitat de neatenția lui Klaus Iohannis: Ce s-a adoptat în ședința de miercuri a Guvernului 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative aprobate sau de care guvernul a luat act în ședința 
Guvernului României din 8 mai 2019. 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Acordului de parteneriat şi cooperare dintre Uniunea Europeană şi statele 
sale membre, pe de o parte, şi Republica Singapore, pe de altă parte, semnat la Bruxelles, la 19 octombrie 2018 
II. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea art.3 (4) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.77/2011 
privind stabilirea unor contribuții pentru finanțarea unor cheltuieli în domeniul sănătății 
2. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și completarea unor acte normative în materie electorală, 
precum și pentru unele măsuri pentru organizarea alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul 
European și a referendumului național din 26 mai 2019 
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III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE privind acordarea unor ajutoare de urgenţă 
2. HOTĂRÂRE privind constituirea Comitetului Interdepartamental pentru Dezvoltare Durabilă 
3. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 pentru Societatea Comercială 
Uzina Termoelectrică Midia S.A., aflată sub autoritatea Ministerului Energiei 
4. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 pentru Compania Naţională 
Romarm S.A., aflată sub autoritatea Ministerului Economiei 
5. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 pentru Compania Naţională 
pentru Controlul Cazanelor, Instalaţiilor de Ridicat şi Recipientelor sub Presiune "CNCIR" S.A., aflată sub 
autoritatea Ministerului Economiei 
6. HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 pentru Administraţia Naţională 
"Apele Române", aflată în coordonarea Ministerului Apelor şi Pădurilor 
7. HOTĂRÂRE privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii "Implementarea unui 
sistem de transport cu bicicleta în zona centrală a Municipiului Bucureşti" 
8. HOTĂRÂRE privind actualizarea datelor de identificare şi a valorii de inventar a unui imobil aflat în domeniul 
public al statului şi transmiterea acestuia din administrarea Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale în 
administrarea Ministerului Apărării Naţionale, precum şi pentru transmiterea imobilului 641 aflat în domeniul 
public al statului din administrarea Ministerului Apărării Naţionale în administrarea Ministerului Culturii şi 
Identităţii Naţionale şi modificarea anexelor nr.4 şi nr.6 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea 
inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
9. HOTĂRÂRE privind modificarea caracteristicilor tehnice şi actualizarea valorii de inventar a unor bunuri imobile 
aflate în domeniul public al statului şi în administrarea Institutului Naţional al Patrimoniului, precum şi pentru 
transmiterea acestora din domeniul public al statului şi din administrarea Institutului Naţional al Patrimoniului, în 
domeniul public al Municipiului Bucureşti. 
10.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Chişlaz, judeţul Bihor 
11.HOTĂRÂRE privind organizarea și desfășurarea referendumului național din data de 26 mai 2019, precum și 
pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr.100/2019 pentru aprobarea bugetului și a cheltuielilor necesare 
pentru pregătirea, organizarea și desfășurarea alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul European 
din anul 2019 
12.HOTĂRÂRE privind aprobarea obiectivelor etapei a XX-a 2019 a Programului de realizare a Sistemului național 
antigrindină și de creștere a precipitațiilor pe perioada 2010-2024 
13.HOTĂRÂRE privind preluarea și darea în administrarea Ministerului Transporturilor a unui sector de drum 
județean, situat în județul Satu Mare, trecut în domeniul public al statului, precum și încadrarea acestuia în 
categoria funcțională a drumurilor de interes național, în vederea realizării de către Compania Națională de 
Administrare a Infrastructurii Rutiere – S.A. a activităților de interes național în domeniul administrării drumurilor 
14.HOTĂRÂRE pentru reaprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții „Consolidare și 
restaurare Cazinou Constanța (clădire S+P+1E+M, pod parțial și rampă de acces către subsol) și lucrări exterioare 
(reabilitare platformă terasă, rețele utilități, zid de apărare și balustradă)” 
15.HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Anexei nr.43 „Inventarul bunurilor care aparțin comunei Giroc” 
la Hotătârea Guvernului nr.977/2002 privind atestarea domeniului public al județului Timiș, precum și al 
municipiilor, orașelor și comunelor din județul Timiș 
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea Programului Naţional de Reformă 2019 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea conţinutului Programului de convergenţă 2019- 2022 
V. INFORMĂRI 
INFORMARE privind stadiul pregătirii şi organizării alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul 
European din anul 2019-6 mai 2019 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru completarea art.34 din Legea nr.53/2003, Codul 
muncii 
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2. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă privind modificarea și completarea Legii nr.346/2006 
privind organizarea și funcționarea Ministerului Apărării Naționale 
3. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislative pentru completarea art.22 din Legea nr.449/2003 privind 
vânzarea produselor și garanțiile asociate acestora 
4. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru modificarea art. 14 alin. (1) lit. g) din Legea nr. 
295/2004 privind regimul armelor și munițiilor, republicată, cu modificările și completările ulterioare 
5. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru completarea art.2 din Legea nr.562/2004 privind 
autorizarea instituțiilor publice din sistemul de apărare, ordine publică și Securitate națională de a vinde 
personalului propriu unele locuințe de serviciu pe care acestea le au în administrare, republicată 
6. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru îmbunătățirea cadrului organizatoric și funcțional 
în vederea depistării precoce a cancerului profesional și a pneumoconiozelor 
7. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 223 din 24 
iulie 2015 privind pensiile militare de stat, cu modificările și completările ulterioare 
8. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă privind modificarea alin. (1) al art. 30 din Legea 
nr.217/2003 pentru prevenirea și combaterea violenței domestic 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
 

 Dupa Comisia Europeana, si BERD a inrautatit estimarile privind evolutia economiei Romaniei in 2019 
Economia romaneasca ar urma sa inregistreze anul acesta o crestere de 3,2%, fata de un avans de 3,6% 
previzionat in noiembrie, arata cele mai recente prognoze publicate miercuri de Banca Europeana pentru 
Reconstructie si Dezvoltare (BERD). 
Pentru 2020 BERD se asteapta tot la o expansiune de 3,2% a PIB-ului Romaniei. 
"Am revizuit in scadere estimarile privind evolutia economiei Romaniei in acest an din cauza riscurilor crescute 
privind investitiile, dar si a inaspririi politicii monetare (BNR a majorat de trei ora dobanda de referinta in 2018, de 
la 1,75% la 2,50%) si a sporirii dezechilibrelor externe. Riscurile cheie includ exacerbarea actualului deficit de pe 
piata fortei de munca, a prelungitei slabiciuni din zona euro si a schimbarilor negative produse in increderea 
investitorilor globali", se arata in raportul BERD. 
Rata somajului, sub 4%, este cea mai scazuta din ultimul deceniu, facand dificila recrutarea de personal si 
stimuland cresterea salariilor. 
"La sfarsitul lunii decembrie 2018, Guvernul a introdus in mod abrupt un set de masuri cu un potential impact 
negativ asupra anumitor sectoare, inclusiv in domeniul bancar, fonduri de pensii, energie si telecomunicatii. 
Desi la sfarsitul lunii martie 2019 Executivul a atenuat unele din masurile anuntate, increderea investitorilor a 
fost afectata, cu un impact negativ asteptat asupra activitatii economice in ansamblu", apreciaza Banca 
Europeana pentru Reconstructie si Dezvoltare. 
Institutia avertizeaza ca "s-au extins dezechilibrele macroeconomice, deficitul de cont curent urcand la 4,6% din 
PIB in 2018 (de la 3,2% din PIB in 2017) iar deficitul bugetar a ajuns la 3% din PIB in urma politicilor fiscale mai 
relaxate". 
Inflatia este de asemenea un motiv de ingrijorare pentru BERD, dupa ce in iunie 2018 a ajuns la 5,4%, cel mai 
ridicat nivel din ultimii cinci ani si peste tinta BNR de 2,5% plus/minus un punct procentual. La finalul lui 2018 
inflatia s-a redus la 3,3%. 
Printre aspectele pozitive, BERD subliniaza ca datoria generala guvernamentala este inca la un nivel scazut dupa 
standardele regionale, la aproximativ 37% din PIB. 
Banca Europeana pentru Reconstructie si Dezvoltare (BERD) a fost infiintata in 1991 pentru a investi in fostele 
state din blocul comunist si a le ajuta sa faca tranzitia la economia de piata. In ultimii ani, BERD a inceput sa-si 
reorienteze atentia dinspre fostul bloc sovietic spre Africa de Nord si Orientul Mijociu. In Romania, BERD se 
numara printre investitorii institutionali de top. Pana in prezent, banca a investit aproape 8 miliarde de euro in 
tara in peste 400 de proiecte. Numai in 2017 a investit 550 milioane de euro in Romania. Din aceasta finantare, 
peste 500 milioane de euro au fost furnizate sectorului privat, cel mai inalt nivel din ultimii sapte ani.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Facturile pe hartie ar fi trebuit sa dispara deja din Romania, dar statul nu respecta legile UE. Care este solutia? 
Comisia Europeana a declansat procedura de infringement impotriva Romaniei pentru esecul de a transpune in 
legislatia nationala Directiva 55/2014 privind facturarea electronica. 
Directiva 55/2014 spune ca eficienta in operatiunile de facturare se realizeaza atunci cand este utilizat 
un standard comun acceptat la nivel european prin care factura sa circule doar in format electronic si sa poata 
fi procesata automat de catre sisteme informatice. 
Facturile pe hartie, chiar si cele trimise ca fisiere pdf pe email, vor fi inlocuite complet prin transmisia intre 
sisteme informatice a unui format standardizat de date, generand economii financiare si ducand la reducerea 
fraudelor. 
Standardul tehnic european pentru facturare electronica este disponibil din noiembrie 2017. Termenul limita din 
18 aprilie 2019, incalcat de Romania, viza asigurarea faptului ca toate institutiile publice, in particular cele 
centrale, au posibilitatea de a primi facturi in formatele definite de standard (tehnic, sunt formate bazate pe XML, 
UBL 2.1 respectiv UN/CEFACT CII asa cum sunt definite in standardul EN 16931) 
De ce este important si benefic sa adoptam standardul pe scara larga? 
Cu totii primim facturi, fie ca persoane fizice, fie ca si companii sau institutii. 
Le primim pe email ca fisier pdf, uneori le primim inca pe hartie, le sortam, le programam pentru plata, le platim, 
iar persoanele juridice le inregistreaza pentru raportarea contabila. Toate acestea sunt inevitabile, consuma timp 
si implica efort, explica expertii de la Cluj IT Cluster, intr-un comunicat de presa. 
Daca pentru o persoana cele cateva facturi pe luna nu implica un efort major, pentru o firma costurile se aduna 
considerabil. Chiar si intr-o firma mica operatiunile legate de procesarea facturilor cumuleaza in medie 20 de ore 
pe luna. Acest timp costa. Pentru o corporatie sau o institutie mare costul creste simtitor. 
Nici cei care emit facturi nu sunt foarte fericiti de costurile implicate in emiterea, transmiterea si verificarea 
permanenta a incasarilor, urmarirea termenelor de plata si somarea "railor platnici". 
In era digitalizarii si interoperabilitatii, operatiunile legate de facturi continua sa fie costisitoare si predispuse la 
erori cat timp intre vanzator si cumparator nu se stabileste un standard al schimbului de informatii care pot fi 
prelucrate de catre aplicatiile software disponibile fiecaruia. 
Standardul european determina o simplificare esentiala a lucrului cu facturile. Astfel, vanzatorul va 
putea transmite factura direct din aplicatia lui favorita fara a o mai genera in pdf si a o incarca intr-un email. 
Cumparatorul va primi automat factura in aplicatia sa, o va putea verifica, o va accepta si transmite spre 
contabilizare si raportare automata, fara a o mai salva ca fisier si fara a face vreun singur copy/paste. 
Cele doua aplicatii, ale cumparatorului si ale vanzatorului, pot fi realizate de furnizori diferiti, fiecare dintre acestia 
respectand standardul european. 
Mai mult, intr-o perioada de cateva luni, directiva cunoscuta sub acronomul "PSD2" (Revised Payment Service 
Directive) va permite ca din aceleasi aplicatii cu care emitem sau procesam facturi sa ne putem verifica si 
incasarile sau sa realizam plati. 
Va fi mai simplu, mai usor, mai sigur si mult mai ieftin. Totul datorita adoptiei unui standard. In Romania, acest 
lucru nu a fost posibil. 
Beneficii uriase pentru sectorul institutional 
Directiva 55/2014 vizeaza in mod expres reducerea riscurilor si erorilor din achizitiile publice, 
permitand verificarea mult mai usoara a facturilor in comparatie cu ce s-a contractat, comandat sau livrat, o 
verificare care acum este foarte costisitoare si implica mult efort birocratic pentru a reduce riscul erorilor sau 
fraudelor. 
Introducerea standardului va permite verificarea automata a facturilor. Se asteapta ca implementarea directivei 
sa incurajeze semnificativ relatiile comerciale intre entitati din state diferite ale Uniunii prin simplificarea si 
usurarea transmiterii de informatii intre ele. 
O alta miza importanta este reducerea fraudei in materie de TVA. Anual se estimeaza ca 15 miliarde de euro se 
pierd la nivelul UE prin diferite "inginerii financiare", precum ar fi mecanisme de fraudare precum cele de tip 
carusel. 
Directiva si standardul permit implementarea la nivel central a sistemelor de raportare in timp real a TVA-
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ului care sa identifice repede eventualele probleme. Astfel de sisteme deja sunt functionale in Europa, inclusiv in 
state vecine cu noi, precum Ungaria. 
Expertii de la Cluj IT Cluster fac un apel pentru transpunerea urgenta a Directivei 55/2014 si in Romania, 
iar standardul EN 16931 sa fie adoptat si sa fie incorporat in sistemele informatice ale institutiilor si mediului 
privat. 
Desi din 18 aprilie statul roman se afla in intarziere fata de obligatia legala europeana, este posibil, prin 
conlucrarea industriei software din Romania, incluzand asociatiile de profil si furnizorii de solutii informatice prin 
care se emit sau proceseaza facturi, sa se ofere o solutie functionala. 
Cluj IT Cluster face pe aceasta cale un apel catre toti furnizorii de solutii pentru crearea de facturi, aplicatii de 
contabilitate, sisteme ERP, de a constitui o alianta nationala pentru sustinerea digitalizarii in cel mai scurt timp a 
proceselor de emitere, transmisie si prelucrare a facturilor. 
O abordare la nivel national trebuie sa permita fara ingradiri oricarui furnizor de solutii sa incorporeze in 
aplicatiile deja existente posibilitatea de a transmite sau procesa facturi bazate pe standardul EN 16931. 
In acest moment Romania este obligata sa asigure posibilitatea institutiilor de a primi si procesa facturi in 
formatul standard, dar nu o poate face in conditiile intarzierii implementarii la nivel central. 
Pentru a rezolva cu prioritate aceasta problema, pentru a permite tuturor institutiilor publice sa reintre in 
legalitatea europeana, Cluj IT Cluster pune la dispozitia tuturor institutiilor din Romania, in mod gratuit, un sistem 
informatic prin care acestea sa poata primi facturi in formatele specificate de standard (UBL 2.1 si UN/CEFACT CII) 
Activarea se poate face la cerere. 
De asemenea, Cluj IT Cluster pune la dispozitia tuturor furnizorilor de solutii o interfata de tip API prin care 
facturile pot fi trimise atat institutiilor cat si companiilor. Prin interfata se vor putea de asemenea prelua 
facturile primite, pentru a fi apoi procesate in orice aplicatie. 
Cluj IT Cluster, ca asociatie care cuprinde peste 75 de membri, companii IT, 8 universitati, institutii din sectorul 
administratiei publice, sustine acest demers in vederea accelerarii digitalizarii si realizarii interoperabilitatii intre 
sisteme la nivel national, promovand o abordare la care pot sa contribuie si de care pot sa beneficieze direct toti 
furnizorii de produse si servicii din domeniul IT, se mai arata in comunicatul de presa. 
Sistemul pus la dispozitie va putea fi dezvoltat in continuare prin efortul comun al industriei sau inlocuit de un 
sistem national dezvoltat pe baza unei strategii si a unei arhitecturi care ar fi elaborata in viitor de catre institutiile 
centrale de resort.  
(Sursa: ziare.com) 
 

 Pintea: Pachetul de servicii medicale de bază nu va scădea; modificarea poate însemna şi diversificare, şi 
creştere 
Pachetul de servicii medicale de bază se va modifica, dar modificarea poate însemna şi diversificare, poate 
însemna şi creştere, a afirmat miercuri ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 
"Am spus că se va modifica pachetul de bază, dar nu am spus că va scădea, modificarea poate însemna şi 
diversificare, poate însemna şi creştere. (...) Pachetul de bază rămâne la fel sau poate fi modificat în sensul în care 
vom introduce servicii diversificate sau creşte numărul de servicii decontate. Aceste propuneri de modificări la 
pachetul de bază le fac comisiile de specialitate ale ministerului, nu ministrul Sănătăţii. Comisia de specialitate 
Anestezie Terapie Intensivă propune introducerea serviciilor de kinetoterapie în terapie intensivă; asta înseamnă 
să modificăm statul de funcţii al spitalelor, să angajăm kinetoterapeuţi în ATI, astfel încât să încercăm să tratăm şi 
pacienţii care stau imobilizaţi în terapie intensivă, deci, este un serviciu nou. La partea de recuperare, tot 
propunerile comisiilor de specialitate; un pacient ars are nevoie de o recuperare mai lungă, statul român 
decontează în acest moment o perioadă limitată; vom extinde această perioadă, diferenţiind recuperarea - 
recuperare neurologică, ortopedică -, definind foarte clar. Poate cel care are nevoie de recuperare neurologică 
are nevoie de 20 de zile, cei de recuperare ortopedică, de şapte zile. Deci, în sensul acesta am spus - vom modifica 
structura pachetului de bază", a explicat ministrul Sorina Pintea, la Antena 3. 
Ea a vorbit şi despre pachetul minim de servicii medicale. "Cuprinde în acest moment trei elemente esenţiale - 
urgenţele medico-chirurgicale, sarcina şi lăuzia, bolile cu potenţial endemic -, trei elemente care nu se vor 
schimba, pentru că nu ai ce să mai scazi", a spus Pintea.  
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(Sursa: Antena 3) 
 
DEZASTRU Statul român a început DESFIINȚAREA firmelor: mii de afaceriști sunt DISPERAȚI  
Este dezastru pentru mulți afaceriști din România! Mulți dintre ei s-au trezit cu afacerile desființate tocmai de 
statul român. Acțiunea a fost făcută în baza unei legi de care puțini au auzit și care își face acum efectul. Micii 
afaceriști acuză că nu au fost înștiințați în mod particular de aceste modificări și s-au trezit cu afacerile ruinate. 
Informarea publicului a fost făcută în mod colectiv, iar oamenii n-au aflat nimic. 
Mii de români care au PFA-uri, întreprinderile individuale sau întreprinderi familiale au aflat sau urmează să afle 
că afacerile lor au fost radiate din oficiu de către Oficiul Național al Registrul Comerțului. 
Decizia este cu atât mai scandaloasă cu cât micii afaceriști n-au fost anunțați în mod particular. Puși în fața 
faptului împlinit ei nu mai au ce să facă. Situația este dificilă pentru ei deoarece într-o firmă radiată unitățile nu 
mai pot fi vândute pentru că nu mai există firma (unitate = încălțăminte, alimente sau diverse alte produse pe 
care comerciantul le vinde). 
Comerciantul se trezește astfel cu o „gaură” destul de mare în propriul buget. Pentru rezolvarea situației 
afaceriștii sunt îndrumați să-și deschidă o nouă firmă, care înseamnă de fapt noi cheltuieli privind cumpărarea 
casei de marcat (prețurile pentru o casă de marcat încep de la aproximativ 800 de lei în sus). La asta se mai 
adaugă și faptul că mulți dintre ei au fost obligați să-și cumpere în urmă cu puțin timp case de marcat cu jurnal 
electronic către ANAF (cu memory stick). 
Printre alte efecte directe ale acestei desființări se numără contractele de finanţare în derulare în care fondurile 
încasate urmează să fie restituie; la fel și pentru cei care au fonduri de la APIA sau TVA de recuperat. 
Deciziile de desființare au fost date în baza legii nr. 182/2016 pentru aprobarea Ordonanței de urgență a 
Guvernului nr. 44 din 2008 privind  desfășurarea activităților economice de către persoanele fizice autorizate, 
întreprinderile individuale și întreprinderile familiale. 
Legea face referire la cei care au mai mult de cinci obiecte de activitate în firma lor. Potrivit acestui act normativ, 
un PFA poate avea în obiectul de activitate cel mult cinci clase de activităţi prevăzute de codul CAEN, în timp ce o 
întreprindere individuală poate avea în obiectul de activitate cel mult zece clase de activităţi prevăzute de codul 
CAEN. De asemenea, un PFA poate desfășura activitățile pentru care este autorizată, singură sau împreună cu cel 
mult trei persoane angajate cu contracte individuale de muncă, iar o întreprindere individuală poate avea cel mult 
opt salariați, în aceleași condiții legale. 
În termen de 60 de zile de la împlinirea celor doi ani, respectiv începând cu data de 19 martie 2019, Oficiul 
Registrului Comerţului a început să radieze din oficiu persoanele fizice autorizate şi întreprinderile individuale al 
căror număr de activităţi incluse în obiectul de activitate este mai mare decât cel impus de legislaţia în vigoare. 
Cei care se regăseau în aceste situații erau nevoiți să meargă la oficiul registrului comerțului pentru rezolvarea 
problemelor, dar multi afaceriști spun nu au avut de unde să afle de această lege. 
„Eu nu mă pricep să folosesc internetul. De unde să știu că a apărut această lege? M-am trezit cu firma care 
susține familia desființată. Vă dați seama în ce situație ne pune tocmai statul român!? Mai enervant este că nu 
putem efectiv să corectăm situația și să recuperez firma, eu fiind de bună credință. Am plătit mereu taxele și 
impozitele la timp, iar acum statul român nu-mi oferă această posibilitate să-mi iau firma înapoi. Trebuie să-mi fac 
alta: adică bani în plus și probleme cu stocul de marfă”, ne-a spus un mic afacerist din Cluj-Napoca. Situații 
similare au fost înregistrate în toate orașele din țară. 
„Consecinţele radierii din oficiu a acestor entităţi sunt deosebit de grave pentru marea lor majoritate, întrucât o 
parte dintre acestea au contracte de finanţare în derulare, iar în cazul în care radierea a operat de drept, urmează 
să restituie fondurile încasate, există şi cazuri de entităţi care au încheiate convenţii cu APIA, au contracte 
comerciale în derulare, marfă existentă în stoc, TVA de recuperat etc, acestea fiind în mod direct afectate. Titularii 
PFA-urilor şi a II-urilor radiate din oficiu şi-au exprimat nemulţumirea cu privire la faptul că aceste prevederi nu le-
au fost aduse la cunoştinţă în mod direct, majoritatea dintre ei neavând acces la internet, mai ales dacă vorbim 
despre agricultori. CCI trage un semnal de alarmă aducând în atenţia autorităţilor impactul negativ major al 
acestei legi, pe de-o parte asupra mediului de afaceri afectat şi pe de alta asupra bugetului de stat şi bugetelor 
locale care colectau venituri din taxele şi impozitele plătite de entităţile care desfăşurau activităţi economice în 
acest sens”, a precizat Alina Groşanu, şef departament juridic Camera de Comerţ şi Industrie (CCI) Braşov 
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pentru bzb.ro. 
Reprezentanţii Camerei de Comerţ şi Industrie îi sfătuiesc pe toţi cei cu întreprinderi individuale şi PFA-uri să 
verifice fie la Registrul Comerţului, fie la CCI dacă s-ar putea afla în această situaţie, deşi o mare parte dintre ei au 
fost deja anunţaţi de bănci – acolo unde există credite. „Deocamdată, soluţii la această situaţii nu prea există. O 
variantă ar fi înfiinţarea unui alt PFA sau Intreprindere individuală. Instituţia noastră invită pe toţi titularii 
entităţilor care au fost radiate şi care doresc să înfiinţeze noi entităţi să apeleze la serviciile Camerei, (...) unde se 
desfăşoară şi această activitate de pregătire a documentaţiei pentru înfiinţare, modificare, radiere societăţi, PFA-
uri şi I.I.-uri”, a încheiat Alina Groşanu. 
Conform ONRC în 23 ianuarie 2019 existau 23.702 de PFA-uri care nu s-au conformat unei limitări introduse în 
legislație acum aproape doi ani. Totodată, pe listă sunt și 9.643 de II-uri care ar fi trebuit să-și modifice obiectul de 
activitate tot până la acea dată. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ana Birchall, despre extrădarea lui Radu Mazăre: Aşteptăm documentele de la instanţa de judecată 
Ministrul interimar al Justiţiei, Ana Birchall, a declarat, miercuri seară, că instituţia pe care o conduce poate 
demara procedura de extrădare a lui Radu Mazăre din Madagascar doar după ce instanţa competentă va dispune 
o asemenea decizie şi va remite documentele. 
"Ministerul Justiţiei a primit astăzi (miercuri -n.r.), la ora 17.34, o informare de la Biroul Interpol prin care se 
confirmă că Mazăre Ştefan Radu a fost arestat provizoriu la data de 8 mai în Madagascar. Conform Legii 302/2004 
privind cooperarea judiciară în materie penală, Ministerul Justiţiei demarează procedurile legale în vederea 
extrădării în baza atribuţiilor care îi revin numai după primirea de la instanţa competentă a încheierii prin care se 
constată că sunt îndeplinite condiţiile de extrădare. Aşadar, aşteptăm documentele de la instanţa de judecată. 
Vom informa opinia publică în mod transparent cu privire la toate măsurile legale", a declarat Ana Birchall, la 
sediul Ministerului Justiţiei. 
Surse judiciare au precizat, pentru MEDIAFAX, că Poliţia Română a sesizat Curtea de Apel Bucureşti cu privire la 
arestarea lui Radu Mazăre, în Madagascar. Curtea de Apel Bucureşti analizează dacă sunt întrunite condiţiile 
extrădării, iar, după aceea, instanţa va informa Ministerul Justiţiei, care o să trimită către Madagascar cererea de 
extrădare. Ulterior, autorităţile de acolo se vor pronunţa cu privire la acestă cerere, potrivit sursei citate. 
În momentul în care a fost prins, fostul primar al Constanţei era cu o tânără din Constanţa. 
Inspectoratul General al Poliţiei Române a anunţat oficial că fostul primar Radu Mazăre a fost capturat, miercuri, 
de către autorităţile din Madagascar, fiind arestat pentru o perioadă de 6 zile. 
Fostul edil are de executat o condamnare definitivă: judecătorii instanţei supreme l-au condamnat, în 8 februarie, 
la 9 ani de închisoare cu executare pe fostul primar al Constanţei. Radu Mazăre a fost acuzat, alături de alţi 
funcţionari, de atribuirea nelegală a unor terenuri (plaje şi faleze din Constanţa), prejudiciul estimat de DNA 
ridicându-se la 114 milioane de euro. 
Decizia instanţei a venit după nouă ani de procese şi alte opt amânări consecutive de pronunţare a unei sentinţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul general interimar, anunţ de ULTIMĂ ORĂ: Dosarul Mineriadei NU va mai ajunge la procurorii 
militari, ci la SIIJ 
Procurorul general interimar, Bogdan Licu, a confirmat că Parchetul General a contestat decizia ÎCCJ de restituire 
la procurori a dosarului Mineriadei din 1990, pentru refacerea rechizitoriului. Licu a anunţat oficial că Secţia 
Parchetelor Militare nu mai este competentă să instrumenteze dosarul. Pentru că vizat de anchetă este şi un 
magistrat, competenţa s-a mutat la Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie (SIIJ). 
"Am formulat contestaţie împotriva deciziei de restituire a cauzei la parchet, vom vedea mai departe ce este de 
făcut. Am luat la cunoştinţă despre minută, despre conţinutul acesteia, despre ce a hotărât domnul judecător, 
vom vedea motivarea. Nu am avut ce să discut cu domnii procurori în acest moment. Aşteptăm motivarea", a 
declarat Licu. 
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Întrebat ce se întâmplă dacă decizia ÎCCJ rămâne definitivă, procurorul general interimar a răspuns:  "Va relua 
ancheta, potrivit competenţei din acest moment, Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie, pentru că în 
cauză este implicat un magistrat." 
Magistrații instanței supreme au decis, miercuri, să restituie dosarul Mineriadei la procurori, fiind constatată 
nulitatea rechizitoriului. Decizia nu e definitivă. 
Procurorii militari ai Secţiei Parchetelor Militare din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie au finalizat, în 13 iunie 2017, cercetările în dosarul „Mineriada din 13 – 15 iunie 1990” şi au dispus 
trimiterea în judecată a cauzei, 14 persoane, printre care Ion Iliescu, Petre Roman şi Virgil Măgureanu, fiind 
judecate. 
Procurorii militari susţin că există probe potrivit cărora aceştia ar fi organizat şi coordonat direct atacul împotriva 
populaţiei civile, ceea ce ar fi dus la uciderea prin împuşcare a patru oameni, rănirea prin împuşcare a trei, 
vătămare integrităţii fizice şi psihice a 1.269 de oameni şi privarea de libertate a alţi 1.242. 
În dosar au fost introduse drept părți responsabile civilmente mai multe instituții ale statului, precum Ministerul 
Finanţelor, MAI, SRI, Parchetul General, Guvernul României, Jandarmeria Română, MApN, Ministerul Economiei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Meleşcanu cere rechemarea ambasadorului George Maior din SUA. Cererea a fost trimisă la Cotroceni 
Ministrul de Externe Teodor Meleşcanu a anunţat, miercuri, că a transmis către Cotroceni cererea de rechemare a 
lui George Maior din funcţia de ambasador al României în SUA precum şi propunerea numirii unui nou ambasador 
la Washington. 
„Comisia de politică externă a Senatului a solicitat MAE să facă o analiză referitoare la dl ambasador Maior. În 
urma acestei solicitări am făcut analiza respectivă şi am trimis şi la preşedinţie propunerea de rechemare a 
ambasadorului George Maior şi numirea unui nou ambasador la Washington. Analiza noastră s-a bazat şi pe 
raportul Comisiei SRI legat de folosirea SRI în scopuri persoale de domnul Maior”, a declarat Teodor Meleşcanu, 
miercuri la Antena 3. 
George Maior a fost audiat în Comisia de Control SRI în anul 2018, cu privire la protocoalele secrete încheiate de 
Serviciul Secret de Informaţii în perioada în care a condus această instituţie, dar şi cu privire la relaţia pe care o 
avea acum Horia Georgescu şi cum a influenţat, prin SRI, dosarele pe integritate. 
SCANDALUL PRIVIND PRESTAŢIA LUI MAIOR ÎN CALITATE DE ŞEF SRI 

Raportul Comisiei de control, privind colaborarea dintre SRI şi ANI, arată că faptele fostului şef al Serviciului, 
George Maior, ”se circumscriu unor acţiuni de poliţie politică, menite să afecteze grav procese democratice, 
pentru a obţine influenţă politică nelegitimă”. Mai exact, Maior ar fi folosit instituţia şi relaţia cu ANI pentru a-şi 
crea oportunitatea să devină premier, dacă Victor Ponta ajungea preşedinte. 
Acesta a încălcat legislaţia care reglementează activitatea instituţiei pe care a condus-o şi a angajat instituţia în 
acţiuni reprobabile, care au lezat interesele partidelor politice sau ale persoanelor fizice sau juridice. Aceste 
elemente se circumscriu unor acţiuni de poliţie politică, menite să afecteze grav procese democratice, în 
beneficiul propriu şi personal, pentru a obţine influenţă politică nelegitimă, în vederea obţinerii funcţiei de prim-
ministru al României, în eventualitatea câştigarii alegerilor prezidenţiale de către Victor Ponta”, se arată în 
raportul Comisiei de control a activităţii SRI. 
Coroborând declaraţiile şi probele deţinute, membrii Comisiei concluzionează, "în mod cert şi fără echivoc, că 
George Maior a minţit, denaturând adevărul cu privire la relaţia instituţională şi personală avută cu fostul şef al 
Agenţiei Naţionale de Integritate (ANI), fiind principalul vector raportat la relaţionarea instituţională cu ANI, şi în 
particular, în plan personal, formal sau informal, cu Horia Georgescu. Discuţiile private dintre George Maior şi 
Horia Georgescu erau legate de parlamentari, miniştri, persoane cu funcţii de conducere şi putere de decizie în 
stat cu privire la sesizările înaintate de SRI, care să aibă drept consecinţă influenţarea parcursului politic şi/sau a 
vieţii publice”, se mai menţionează în raport. 
Drept răspuns, George Maior a menţionat, în urmă cu o săptămână, într-o scrisoare deschisă, că Serviciul Român 
de Informaţii nu se raportează niciodată la potenţialul politic al unor persoane fizice vizate de informaţii şi a cerut 
declasificarea tuturor audierilor persoanelor care s-au prezentat în faţa comisiei. "Doresc să subliniez că toate 
informaţiile transmise de către Serviciul Român de Informaţii către Agenţia Naţională de Integritate în calitate de 
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beneficiar legal, au aparţinut unei instituţii constituţionale a statului român, respectiv Serviciului Român de 
Informaţii, nu directorului acestei instituţii". 
Maior face referire la raport ca fiind asumat "de o parte dintre membrii acestei". 
Ulterior, Ministerul de Externe s-a delimitat de declaraţiile ambasadorului. "Potrivit procedurilor parlamentare şi 
democratice, Comisia, cu majoritatea membrilor, a aprobat raportul care este un document oficial al 
Parlamentului României. În aceste condiţii trebuie respectată obligaţia de rezervă a membrilor Corpului diplomatic 
în raport cu autorităţile române conform principiului separaţiei puterilor, prevăzut de Constituţia României. Legea 
269 din 17 iunie 2003 privind Statutul Corpului diplomatic şi consular al României prevede la articolul 31, care se 
referă la obligaţiile membrilor Corpului diplomatic şi consular, ca aceştia să se abţină de la orice faptă care ar 
putea aduce prejudicii României", transmite Ministerul de Exerne. 
Ministrul de Externe mai avea pe masă, din toamna anului trecut, o solicitare de rechemare a ambasadorului 
George Maior, formulată de Comisia de Politică Externă din Senat. 
Maior a fost numit ambasador al României în SUA în iunie 2015. Anterior a deţinut funcţia de director al SRI timp 
de peste opt ani, devenind cel de-al patrulea director al Serviciului Român de Informaţii la data de 4 octombrie 
2006. Până la acea dată, a fost senator PSD şi preşedinte al Comisiei pentru Apărare, Ordine Publică şi Securitate 
Naţională din Senat. 
Ultimul cuvânt privind rechemarea îl va avea preşedintele Klaus Iohannis. 
Art 91 din Constituţie prevede: "Preşedintele, la propunerea Guvernului, acreditează şi recheamă reprezentanţii 
diplomatici ai României şi aprobă înfiinţarea, desfiinţarea sau schimbarea rangului misiunilor diplomatice" 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Declarații FĂRĂ PRECEDENT ale lui Viktor Orban la adresa României, chiar de la Cluj-Napoca  
Premierul Ungariei, Orban Viktor, susține că România a dovedit că este capabilă să apere granițele externe ale 
Schengen, astfel că merită să facă parte din zona Schengen. „În numele Ungariei, mulțumesc României pentru tot 
ceea ce a făcut”, a spus Orban. 
Orban Viktor a declarat, miercuri, la Cluj-Napoca, într-o conferință de presă susținută împreună cu președintele 
UDMR, Kelemen Hunor, că atunci când România și-a apărat propriile hotare, a apărat și Ungaria. 
„În anii care au trecut, România a apărat în mod considerabil granițele UE, lucru care este important atât pentru 
Ungaria, cât și pentru România. În sud și în est am putut să contăm pe România, atunci când România și-a apărat 
propriile hotare, a apărat și Ungaria. Modul în care în ultimii patru ani a apărat frontierele României este un 
argument puternic ca România să facă parte din zona Schengen. Acesta este un fapt, România a dovedit într-o 
perioadă dificilă că este capabilă să apere granițele externe ale Schegen și este clar că merită și devină membră 
Schengen. În numele Ungariei, mulțumesc României pentru tot ceea ce a făcut”, a spus Orban. 
Premierul Ungariei s-a întâlnit, miercuri, cu studenții Universității private cu predare în limba maghiare Sapientia, 
cu reprezentanții UDMR din administrația publică și va avea o întâlnire în cursul serii cu episcopii bisericilor 
tradiționale maghiare din Transilvania. 
Orban va participa, joi, la Summitul UE de la Sibiu, iar vineri va inaugura o fabrică de furaje în județul Mureș și va 
vizita Academia de Hochei pe Gheață din județul Harghita. 
Premierul Ungariei, Viktor Orbán, a sosit miercuri dimineață într-un turneu în Transilvania, la invitația UDMR. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Eurostat, statistică UMILITOARE pentru țara noastră - România, locul doi în topul UE din punct de vedere al 
lipsurilor materiale grave 
Rata de deprivare materială severă a ajuns la 16,8%, în 2018, în scădere cu 2,9 puncte procentuale față de 2017. 
În ciuda acestui fapt, România se clasează pe locul doi în topul UE din punct de vedere al lipsurilor materiale 
grave, potrivit Eurostat. 
În statele membre ale UE, Bulgaria (20,9%), România (16,8%) și Grecia (16,7%) au înregistrat cele mai mari 
ponderi de deprivare materială. În schimb, ratele au fost sub 2,5% în Suedia (1,1% în 2017), Luxemburg (1,2% în 
2017) și Țările de Jos (2,4%), conform Mediafax. 
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În 2018, 6,2% din populație sau aproximativ 31 de milioane de persoane din UE au înregistrat lipsuri materiale 
severe, însemnând că nu și-au putut permite cel puțin patru dintre următoarele elemente, considerate de 
majoritatea oamenilor dezirabile sau necesare pentru a duce o viață adecvată: să își poată plăti la timp facturile; 
să își încălzească locuința; să poată face față unor cheltuieli neprevăzute; să mănânce carne (sau pește sau 
echivalentul vegetarian al acestora) în mod regulat; să aibă anual o vacanță de o săptămână, departe de casă; un 
televizor; o mașină de spălat; un autovehicul; un telefon. 
Gospodăriile compuse dintr-un singur adult sunt cele mai afectate. Rata deprivării materiale pentru gospodăriile 
cu un singur adult este de 9,1%, în cazurile în care respectiva gospodărie nu include copii. Rata crește în cazul 
gospodăriilor compuse dintr-un singur adult cu copii, la 13,2%. Pentru gospodăriile în care sunt prezenți doi sau 
mai mulți adulți, ratele sunt semnificativ mai mici: 4,4% fără copii și 5,7% cu copii. 
În medie, rata deprivării materiale din UE a scăzut cu 0,4% în 2018, de la 6,6% în 2017. În mod similar, în 
majoritatea țărilor pentru care sunt disponibile date pentru anul 2018, rata deprivării materiale a scăzut față de 
2017, excepție făcând Finlanda, unde aceasta a crescut cu 0,7%, de la 2,1% în 2017, la 2,8% în 2018; Franța, unde 
a crescut cu 0,6%, de la 4,1% în 2017 la 4,7% în 2018; Regatul Unit, unde a crescut cu 0,5%, de la 4,1% în 2017 la 
4,6% în 2018; și Danemarca, unde a crescut cu 0,3%, de la 3,1% în 2017 la 3,4% în 2018. 
Cele mai mari scăderi au fost înregistrate în Bulgaria (de la 30% în 2017, la 20,9% în 2018), urmată de Grecia (de la 
21,1%, la 16,7%) și Ungaria (de la 14,5%, la 10,1%). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Președintele Iohannis, la o întâlnire cu tinerii, alături de Jean-Claude Juncker: În principiu, sunt de acord cu 
votul de la 16 ani 
Sibiul este joi capitala Europei. Doar câteva ore ne mai despart de cel mai important eveniment găzduit de acest 
oraș în istoria sa. Reuniunea celor 27 de șefi de stat sau de guvern aduce la Sibiu câteva mii de oameni, oficiali, 
membri ai delegațiilor și jurnaliști. Unii oaspeți au sosit deja și au participat la câteva evenimente. 
Miercuri seara, președintele Klaus Iohannis și președintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. au participat 
la o întâlnire cu tinerii, așa numitul "Summit al Tinerilor". 
La această reuniune, preşedintele Klaus Iohannis a declarat că, în principiu, este de acord ca votul la alegeri să 
poată fi exprimat de cetăţeni care au 16 ani: "În principiu, sunt de acord cu votul de la o vârstă mai fragedă, 16 ani 
pare ok, dar cred că ar trebui să începem să învăţăm şi despre democraţie un pic mai devreme, înainte de primul 
vot, pentru că nu dorim să ne aflăm într-o situaţie ca acum, când se merge la vot la 18 ani şi începi să înveţi lucruri 
despre alegeri când ai 38. În principiu, sunt pentru posibilitatea tinerei generaţii să voteze, dar în acelaşi timp 
suntem obligaţi să găsim o cale simplă şi clară să explicăm cetăţenilor europeni ce înseamnă votul, pentru că, dacă 
îi ascultăm doar pe politicienii care sunt în campanie electorală, vom gândi doar că votul este pentru orice, în 
afară de ceea ce ne interesează, în realitate votul este despre lucruri care ne preocupă, votul este despre viitorul 
Uniunii Europene, despre siguranţa cetăţenilor săi, a graniţelor sale şi despre un control echitabil, dar ferm a 
migraţiei, despre schimbările climatice, despre ceea ce facem cu teritoriul nostru. Toate acestea se reflectă în 
votul nostru pentru Parlamentul European. Puteam avea acolo grupuri care sunt responsabile şi vin cu un plan 
pentru viitor sau oameni care vin în Parlamentul European şi care spun că nu avem nevoie de fapt de Uniunea 
Europeană, ceea ce este contraproductiv. De aceea, este necesar să fim informaţi şi da, să dăm dreptul tinerilor să 
voteze". 
La rândul său, Jean-Claude Juncker a precizat că, în chestiunea votului de la 16 ani, Comisia Europeană nu are 
dreptul să intervină în cazul deciziei unui stat membru: "Comisia Europeană nu are dreptul să intervină în astfel de 
decizii la nivelul statelor europene. Răspunsul meu este că nu avem o astfel de competenţă". Șeful Comisiei 
Europene  a adăugat că, în Luxemburg, votul de la 16 ani este opţional. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Apel comun pentru Europa inainte de europarlamentare, semnat de 21 de sefi de stat din UE 
Cu ocazia Zilei Europei, 21 de sefi de stat din Uniunea Europeana au semnat Apelul Comun pentru Europa inaintea 
alegerilor europene din mai 2019. 
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Conform unui comunicat de presa transmis joi de Administratia Prezidentiala, alegerile din aceasta luna au o 
importanta majora, iar din acest motiv cei 21 de presedinti indeamna alegatorii sa participe la europarlamentare. 
"Integrarea europeana a contribuit la indeplinirea unei sperante de pace vechi de secole in Europa, dupa ce 
nationalismul feroce si alte ideologii extremiste au dus Europa la catastrofa a doua razboaie mondiale. Pana in 
ziua de azi, nu putem si nu ar trebui sa consideram ca pacea si libertatea, prosperitatea si bunastarea sunt 
garantate. 
Este necesar sa ne implicam cu totii in mod activ in promovarea ideii marete a unei Europe pasnice si integrate. 
Alegerile din 2019 au o importanta deosebita: dumneavoastra, cetatenii europeni, sunteti cei care decideti calea 
pe care Uniunea Europeana o va urma. De aceea, noi, sefii de stat din Bulgaria, Cehia, Germania, Estonia, Irlanda, 
Grecia, Franta, Croatia, Italia, Cipru, Letonia, Lituania, Ungaria, Malta, Austria, Polonia, Portugalia, Romania, 
Slovenia, Slovacia si Finlanda, ii chemam pe toti cetatenii europeni cu drept de vot sa participe la alegerile pentru 
Parlamentul European la sfarsitul lunii mai 2019. 
Popoarele Europei s-au unit din propria lor vointa liber exprimata in Uniunea Europeana, proiect care se 
intemeiaza pe principiile libertatii, egalitatii, solidaritatii, democratiei, justitiei si loialitatii manifestate in interiorul 
Uniunii si intre membrii sai. O Uniune fara precedent in istoria Europei. In Uniunea noastra, membrii alesi ai 
Parlamentului European, impreuna cu Consiliul Uniunii Europene, adica guvernele tuturor statelor membre, decid 
ce reguli ar trebui sa se aplice in Europa si cum ar trebui sa fie cheltuit bugetul Europei", se arata in document. 
In comunicat se mai precizeaza ca UE se confrunta cu mai mutle provocari profunde. 
"In aceste luni, mai mult decat oricand in trecut, Uniunea Europeana se confrunta cu provocari profunde. Pentru 
prima data de la inceputul integrarii europene, oamenii vorbesc despre reversul uneia sau mai multor etape de 
integrare, precum libertatea de miscare sau desfiintarea institutiilor comune. Pentru prima data, un stat membru 
intentioneaza sa paraseasca Uniunea. In acelasi timp, altii cer mai multa integrare in Uniunea Europeana sau in 
Zona Euro, sau o Europa cu mai multe viteze. 
Viziunile asupra acestor chestiuni difera in randul cetatenilor si al guvernelor statelor membre, precum si intre 
noi, sefii de stat. Cu toate acestea, cu totii suntem de acord ca integrarea europeana si unitatea sunt esentiale si 
ca dorim ca Europa sa continue ca o Uniune. Numai o comunitate puternica va fi capabila sa faca fata provocarilor 
globale curente. Efectele schimbarilor climatice, terorismul, globalizarea economica si migratia nu se opresc la 
granitele nationale. Doar lucrand impreuna ca parteneri egali la nivel institutional vom reusi sa facem fata cu 
succes acestor provocari si sa continuam pe drumul spre coeziunea economica si sociala si spre dezvoltare", 
potrivit sursei citate. 
In fine, apelul comun concluzioneaza ca este nevoie de o Uniune puternica, capabila sa se reformeze si a carui 
fundament sunt cetatenii ei si tarile membre. 
"Avem nevoie, asadar, de o Uniune Europeana puternica, o Uniune care are institutii comune, o Uniune care isi 
revizuieste constant activitatea cu un ochi critic si care este capabila sa se reformeze, o Uniune a carui fundament 
sunt cetatenii sai si statele sale membre.\ 
Aceasta Europa are nevoie de o dezbatere politica dinamica cu privire la cea mai buna cale spre viitor, avand la 
baza Declaratia de la Roma din 25 martie 2017. Europa este capabila sa gestioneze o gama larga de opinii si idei. 
Dar, cu siguranta, nu trebuie sa ne intoarcem la o Europa in care tarile nu mai sunt parteneri egali, ci adversari. 
Europa noastra unita are nevoie de un vot puternic al popoarelor. De aceea va invitam sa va exercitati dreptul de 
vot. Viitorul nostru comun european se afla pe buletinul de vot", conchide documentul. 
Semnatarii sunt: 
Rumen Radev, Presedintele Republicii Bulgaria 
Milos Zeman, Presedintele Republicii Cehia 
Frank-Walter Steinmeier, Presedintele Republicii Federale Germania 
Kersti Kaljulaid, Presedintele Republicii Estonia 
Michael D. Higgins, Presedintele Irlandei 
Prokopios Pavlopoulos, Presedintele Republicii Elene 
Emmanuel Macron, Presedintele Republicii Franceze 
Kolinda Grabar-Kitarovic, Presedintele Republicii Croatia 
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Sergio Mattarella, Presedintele Republicii Italia 
Nicos Anastasiades, Presedintele Republicii Cipru 
Raimonds Vējonis, Presedintele Republicii Letonia 
Dalia Grybauskaite, Presedintele Republicii Lituania 
Janos Ader, Presedintele Republicii Ungaria 
George Vella, Presedintele Republicii Malta 
Alexander Van der Bellen, Presedintele Republicii Austria 
Andrzej Duda, Presedintele Republicii Polonia 
Marcelo Rebelo de Sousa, Presedintele Republicii Portugheze 
Klaus Iohannis, Presedintele Romaniei 
Borut Pahor, Presedintele Republicii Slovenia 
Andrej Kiska, Presedintele Republicii Slovacia 
Sauli Niinisto, Presedintele Republicii Finlanda 
(Sursa: ziare.com) 
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